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Головував: Олександр Скакальський, начальник управління екології виконкому 
Криворізької міської ради, заступник голови Ради екологічного планування.
Присутні на зв'язку: 25 осіб, у тому числі члени Ради екологічного планування 
18, запрошені - 7 (список додається).

З порядком денним засідання Ради ознайомив Олександр Скакальський

ПОРЯДОК ДЕННИЙ:

1. Можливості Криворізького ботанічного саду Національної академії наук 
України щодо оптимізації урбосередовища Кривого Рогу (оцінка впливу 
виробничої діяльності на біорізноманіття, проекти з фіторекультивації, 
моніторинг показників грунтів, озеленення).

2. Стратегічні екосистемні партнерства: від муніципальних ініціатив до 
транскордонних екологічних рішень.

3. Нові методи і технології проведення вибухових робіт в кар’єрах №3 і №2-біс 
АрселорМіттал Кривий Ріг

4. Різне.

1. Можливості Криворізького ботанічного саду Національної академії наук 
України щодо оптимізації урбосередовища Кривого Рогу (оцінка впливу 
виробничої діяльності на біорізноманіття, проекти з фіторекультивації, 
моніторинг показників грунтів, озеленення).

Людмила Бойко, виконувач обов'язків директора Криворізького 
ботанічного саду Національної Академії Наук України, ознайомила учасників 
засідання Ради екологічного планування з науковими та практичними 
напрацюваннями Криворізького ботанічного саду, напрямками роботи з 
озеленення загальноміських та промислових територій,' розробки проектів 
рекультивації порушених гірничими роботами земель, аналізу проб грунтів, 
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впровадження пилопоглинаючих «зелених технологій», оцінки впливу на 
довкілля (виявлення характеру інтенсивності і ступеня небезпеки впливу 
планованої діяльності на біологічні різноманіття, природні оселища, рідкісні та 
зникаючі види флори і фауни), інвентарзації зелених насаджень, асортименту 
рослин для створення композицій в приватному та промисловому середовищах.

В обговоренні взяли участь: Олександр Скакальський, Йосип Маяков, 
Людмила Бойко.

Після обговорення вирішили:
1.1. Взяти до уваги:
доповідь Людмили Бойко;
готовність Криворізького ботанічного саду НАН України, до співпраці та 

надання консультацій при виконанні робіт з пилопригнічення із застосуванням 
методів озеленення.

1.2. Рекомендувати підприємствам міста (ПрАТ «ШВНГЗК», «ЦГЗК», 
«ІНГЗК», «СУХА БАЛКА», «Кривий Ріг Цемент», ПАТ «АрселорМіттал Кри
вий Ріг», AT «Кривбасзалізрудком», «ШВДГЗК», ТОВ «ЗЛМЗ», «Рудомайн», 
«УКРАЇНСЬКА ГІРНИЧОДОБУВНА КОМПАНІЯ», тощо) враховувати наукові 
та практичні напрацювання Криворізького ботанічного саду при здійсненні 
природоохоронної діяльності.

2. Стратегічні екосистемні партнерства: від муніципальних ініціатив до 
транскордонних екологічних рішень.

Вадим Щокін, директор Науково-дослідного гірничорудного інституту 
Криворізького національного університету, розповів про конкурсні пропозиції 
інституту для реалізації в рамках програм та ініціатив ЄС:

- технології закріплення пилу на об’єктах промпідприємств;
- зелена мережа зниження викидів у гірництві;
- система мінімізації вуглецевого та пилового забруднення при промисло

вих вибухових роботах;
- технологія промислового управління якістю повітря.
Поінформовано про створення департаменту фандрейзингу НДГРІ для ре

алізації програм досліджень та інновацій ЄС. Запропоновано досвід НДГРІ та 
підтримку у підготовці грантових проектів для Громадських організацій та ус
танов.

Вирішили:
2 .1. Взяти до уваги доповідь Вадима Щокіна.
2 .2. Рекомендувати підприємствам, установам та громадським організаці

ям, представленим на засіданні Ради екологічного планування, врахувати дос
від НДГРІ при реалізації заходів Міської програми вирішення екологічних про
блем Кривбасу та поліпшення стану навколишнього природного середовища на 
2016-2025 роки.



3. Нові методи і технології проведення вибухових робіт в кар’єрах №3 і №2- 
біс АрселорМіттал Кривий Ріг.

Геннадій Єременко, головний учений секретар Академії гірничих наук Ук
раїни, доцент кафедри відкритих гірничих робіт Криворізького національного 
університету, доповів про продовження виконання в 2025 році науково- 
дослідної роботи «Аналіз параметрів буропідривних робіт у кар’єрах №3 та 
№2-біс ПАТ «АРСЕЛОРМІТТАЛ КРИВИЙ РІГ» і розробка рекомендацій щодо 
покращення якості та екологічності буропідривних робіт».

Виявлено, що зміни традиційної технології проведення вибухових робіт, 
застосування експериментальної технології сприяли зменшення впливу на до
вкілля. Екологічні переваги нового методу - зменшення пилових викидів, зни
ження вібрації й шумового навантаження, краще дроблення та зменшення кіль
кості повторних вибухів. Зазначено, що на 50% блоків вже застосовується екс
периментальна технологія

В обговоренні взяли участь: Олександр Скакальський, Йосип Маяков, 
Артем Кузнецов.

Після обговорення вирішили:
3.1. Взяти до уваги:
доповідь Геннадія Єременка;
коментар Артема Кузнецова про перспективне для ПАТ «АрселорМіттал 

Кривий Ріг» направлення робіт, що виконуються в межах зазначеної науково- 
дослідної роботи.

Підсумовуючи засідання Ради екологічного планування, Олександр Ска
кальський зазначив про переваги та доступність напрацювань Криворізького 
ботанічного саду НАН України, Науково-дослідного гірничорудного інституту 
Криворізького національного університету, Академії гірничих наук України для 
користувачів, що прагнуть екологізації виробництва, підкреслив, що застосу
вання сучасних технологій виробництва, як правило сприяє зменшенню негати
вного впливу на навколишнє природне середовище та покращенню стану до
вкілля.

Начальник управління^кології Олександр СКАКАЛЬСЬКИЙ

Протокол склала
головний спеціаліст управління екології 
виконкому Криворізької міської ради, 
секретар Ради екологічного планування Ірина Савінова


